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Tisztelt Képviselő Testület!

Az Értéktár Bizottság tagságának összetételében 2019-ben változás történt. A
bizottság 2019-ben — elnök Dr. Barna Gábor egyetemi tanár, tagok: Wenner-Várkonyi Attila
polgármester, Gulyás Györgyi, Herczeg László könyvtáros, Józsa László ny. tanár,
helytörténész, Kövesdy Zsolt, Dr. Pusztai Gabriella muzeológus, a kunszentmártoni AMK
igazgatója, Tótbné Gácsi Anna ny. művész-tanár, Veres István ny. tanácsnok. Smuta
Kálmánné ny. tanácsos, bizottságunk tagja 2019-ben elhunyt. Tóthné Gácsi Anna tanárnő bár
egyéb elfoglaltságai miatt fontolgatja távozási szándékát, kérésünkre még bizottságunk tagja
maradt.

2017 óta nem látogatták rendszeresen a bizottság üléseit Kövesdy Zsolt és Veres
István. Kövesdy Zsolt kifejezetten olyan értelemben nyilatkozott, hogy tagságát átmenetileg
szünetelteti, azonban továbbra is a bizottság tagja kíván maradni. (Hiv. 2017. április 5-i
levelezés) Ujra látogatja az üléseket Veres István. A tagság létszáma jelenleg 9 fő. A bizottság
koordinátora Herczeg László.

2019. október 16-án került sor a Bizottság soron következő ülésére, melyen rész
vettek: Dr. Barna Gábor, Józsa László, Wenner-Várkonyi Attila polgármester, Dr. Pusztai
Gabriella, Veres István, Tóthné Gácsi Anna, Gulyás Györgyi, Herczeg László.

Dr. Barna Gábor beszámolt a Magyar Értékek Napja szeptember 7-i rendezvényéről a
pesti Vigadóban és a Szent István bazilikában. Részt vett egy, a Nemzeti Művelődési Intézet
által szervezett jánoshidai találkozón, amelyen a helyi értéktárak működéséről és konkrétan a
jánoshidi értéktár működéséről hangoztak el előadások. Tárgyalt Farkas Eva igazgatóval, az
NMI Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Igazgatóságának igazgatójával, hogy a 2020. május 8-ra
tervezett “A helyi értékek napja a Kunszentmártoni Járásban” című rendezvénybe az NMI
megyei igazgatósága is bekapcsolódik. E rendezvényen bemutatkoznak a járás települési
értéktárai, illetőleg a rendezvény szeretné előmozdítani az értéktár bizottság megalakítását
minden településen. Ezért szakmai előadásokat és kerekasztal megbeszélés formájában
tapasztalatcserét tervez. Az NMI a szakmai előadások mellett interaktív játszóházat hozna,
amelyek a hagyományok, a helyi értékekre próbálja felhívni a gyerekek figyelmét. Kerülnünk
kell a kiadásokat. (Szendvicsek felszolgálása, egy kis vendéglátás lehetséges.) Szorgalmazni
kellene kistáji értékek bemutatását, ergy tiszazugi értéktér létrehozását. A rendezvényre
javasolja Lezsák Sándor meghívását, aki bemutathatná az „Örökségünk. Kunszentmárton
értéktárából” címmel elkészült négynyelvű, gazdagon illusztrált könyvet.

2019. évi előterjesztések az értéktárba, javaslattevő: Dr. Barna Gábor

1. Mátyás kir. utcai iskola, volt polgári iskola, egykori nagyvendéglő 1832-ben épült
klasszicista jellegű épülete. Az épület történetének levéltári dokumentumait Barna Gábor
2019 nyarán feltárta. Eredeti alaprajzát még nem találta meg. Pincéjét a kőműves tanulók,
Szabó Zoltán tanár és Wenner-Várkonyi Attila polgámester segítségével kitakarították. A



következő 5-10 évben a Város és a térség turisztikai beruházási terveihez jól illeszthető
épület. Karbantartásához a szakképző iskola növendékeire lehet támaszkodni. Az épül.et
szakszerű mérnöki felmérését a Szentendrei Szabadtéri Néprajzi Múzeum (Skanzen)
építészmérnökei a jövőben elvégzik.

2. Köttön-halom — a kunokat a Magyar Királyságba vezető fejedelem egyetlen, a
nevét Magyarországon megőrző emléke. emlékhelye. Ez a körülmény egyfajta branddé volna
alakítható, amivel Kunszentmártonnak jobban kellene élni. A Köttön név használatával
egyelőre csak a halmot tulajdonló Kovács-család él egyik kézműves termékük esetében. (A
Köttön-halom a telek-halmi ásatás eredményeképp létrejövő, s a középkori Kunszentmártont
bemutató kiránduló helytől a kunok vezérére emlékeztető Köttön-halomig meghosszabbítható
történelmi tanösvény fontos állomása lehet. Kirándulóhellyé és közösségi üösszejöveteli
hellyé fejlesztéséről készen állnak a tervek.)

3. Ország Lászlóné lószőr ékszerei egyedülálló kézműves, népi iparművészeti
termékek. Nemcsak Kunszentmárton sajátos és ritka értékei, hanem országosan is annak
minősíthetők. (Gondoskodni kellene helyben a lószőrfonás tudományának átadásáról!)

A javaslatokat a kunszentmártom képviselő testület elfogadta, azokat a helyi értéktárba
felvette. Ország Lászlóné munkásságát felteijesztette a Jász-Nagykun-Szolnok Megyei és a
Magyar Nemzeti Ertéktárba isjavasolta.

Az Értéktár Bizottság tudomásul vette, hogy Kunszentmárton újratelepítésének 300
éves évfordulója alkalmából szervezett ünnepségek, konferenciák négy témacsoportban
folyamatosan zajlanak: kultúra, sport, egészségügy, gazdaság területén.

Bizottságunk működésének szervezési, adminisztrációs, a működéshez szükséges
szakmai feltételeit a Kunszentmártoni AMK, a szakmai feltételek teljesítéséhez szükséges
pénzügyi fedezetet Kunszentrnárton Város Önkormányzata biztosítja, amely ebben az évben
200 eFt céltámogatás volt a működési céltartalék terhére, s amelyből ebben az évben összesen
184.880,-Ft-ot használtunk fel, elsősorban az ‚Örökségünk. Ki.mszentmárton értéktárából”
címmel elkészült többnyelvű kötet fordítási költségeire, valamint anyagkökségre (tintapatron,
pendrive, mappák, dossziék, borítékok, fénymásoló papír).

A 300 éves évfordulóra tekintettel — várhatóan a felmerülő előadói és útiköltségek
miatt is - kérjük a t. Képviselő Testületet, hogy Ertéktár Bizottság 2020. évi költségvetését
300 eFt összegre megemelni szíveskedjék.

Kérjük, hogy beszámolónkat elfogadni szíveskedjenek.

Kunszentmárton, 2020. január 19.
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